
Jaarverslag 2022 van het Wijkberaad Bohemen, Waldeck en Kijkduin  
 
Bestuur 

Op 29 december 2014 is het Wijkberaad, op verzoek van de Gemeente omgezet in een aparte stichting. 

Ondanks deze administratieve scheiding blijven vereniging en beraad in  hoge mate met elkaar verweven. Het 

Wijkberaad blijft een onderdeel van de Wijkvereniging, onder één bestuur. Het bestuur wordt op de jaarlijkse 

algemene vergadering van de Wijkvereniging gekozen. 

Op de Algemene Ledenvergadering van 12 mei 2022 trad secretaris ad interim dhr. Jan Hofker af. In zijn 

functie werd mevr. Cornelia van der Wacht benoemd. Aan het eind van het verslagjaar bestond het bestuur  

uit:

 

v.l.n.r.: mevr. Hank Hoogwout - voorzitter, dhr. Herman van den Muijsenberg - vicevoorzitter, mevr. Cornelia 

v.d. Wacht – secretaris, dhr. Henk Maasland -penningmeester a.i, dhr. Bert van der Valk – lid. 

 

Wijkberaad  

Volgens de statuten  heeft het Wijkberaad ten doel het 
in stand houden en verbeteren van het leefklimaat in 
de wijk Bohemen, Waldeck en Kijkduin, door middel 
van diverse activiteiten en overleg met de gemeente 
Den Haag, en voorts al hetgeen met een en ander 
rechtstreeks of zijdelings verband houdt of daartoe 
bevorderlijk kan zijn, alles in de ruimste zin des 
woords. 
 
Stichting Bewonersbelangen Kijkduin 

Sinds de besluitvorming begon over het Masterplan 

Kijkduin, is er een goede samenwerking geweest met 

de Stichting Bewonersbelangen Kijkduin. De 

betrokkenheid van het deskundige bestuur van de 

SBK met de ontwikkelingen in Kijkduin-Bad, is door 

Wijkvereniging en -Wijkberaad BWK zeer 

gewaardeerd. Ook de Gemeente was die mening 

toegedaan en heeft de voorzitter van de SBK, dhr. Eric 

van Baarsel, de stadsspeld toegekend. 

Nu er geen grote beslissingen meer hoeven te worden 

genomen over Kijkduin-Bad, heeft het bestuur van 

SBK besloten om de activiteiten van de stichting per 1 

januari 2022 te staken. Wel blijven Eric van Baarsel en 

Arthur van Rijswijk BWK ondersteunen voor wat betreft 

Kijkduin-Bad. Het oude bestuur van SBK, maar ook 

vertrekkend wijkagent Jan Bouter, werd tijdens een 

bijeenkomst na de Algemene ledenvergadering in 

De bloemetjes gezet.  

  
Afscheid wijkagent Jan Bouter na de ALV van 12 mei. 

 

Activiteiten 
Langzamerhand konden na de winter de activiteiten in 
ons gebouw Walboduin weer opgepakt worden. De 
cursussen kunstgeschiedenis, enkele lezingen, een 
bewoners-informatieavond en een vergadering voor 
voorzitters van VvE’s over duurzaamheid, konden 
doorgaan. 
Ook de buitenruimte krijgt veel aandacht.  
- De bijna 20 vrijwilligers van Ogen en Oren signaleren, 
en melden bij betrokken instanties, zaken die naar 
hun mening aandacht behoeven. Vier keer per jaar 
komen zij bij elkaar om ervaringen uit te wisselen en 
zo nodig om steun te vragen.  



- Het bestuur en de leden van de commissie 
Ruimtelijke Ordening, Welzijn en Milieu (ROWM), 
hielden zich met een groot aantal onderwerpen bezig. 
Hieronder enkele voorbeelden. Meer informatie is te 
vinden in de Wijkinfo’s. 
- Voor wijkoverstijgende zaken in het stadsdeel 
Loosduinen is BWK vertegenwoordigd in de 
Commissie Loosduinen, de projectgroep Ruimtelijke 
Ordening en Verkeer en de projectgroep Welzijn en 
Beheer van de CL. 
- De voormalige Bethelkerk is een schoolvoorbeeld 
van participatie. Wijkbewoners hebben met succes 
sloop en vervanging door een flatgebouw 
tegengehouden. Met behulp van veel vrijwilligers is 
een deel van het gebouw al gerenoveerd ten behoeve 
van Amadeus, een organisatie die culturele en 
maatschappelijke activiteiten mogelijk maakt. Tot 
grote schrik en woede blijkt het gebouw eind 2022 
verkocht te zijn aan een nieuwe investeerder die er 
een kerkgenootschap in wil vestigen en Amadeus, 
ondanks een huurovereenkomst, er zonder pardon 
heeft uitgezet.  

 
Zo zou de Bethelkerk moeten worden. 
- Den Haag vangt grote groepen vluchtelingen op, o.a. 
uit Oekraïne. In het voormalige patershuis aan de 
Treublaan is al een grote groep gehuisvest, vooral 
bestaande uit vrouwen en kinderen. Het wijkberaad 
heeft hen een bedrag toegezegd voor de aanschaf van 
koffiezetapparatuur voor in de gangen. In het 
voormalige gebouw van het Haags Centrum voor 
Onderwijsadvies aan de Zandvoortselaaan wil de 
Gemeente nog een groep plaatsen voor in ieder geval 
een jaar. Deze mensen vormen een dansgezelschap 
van ca. 90 personen, die tijdelijk in het oude 
conservatoriumgebouw woonden. 
- Er is veel aandacht voor  de bouwprojecten aan het 
Colijnplein/Treublaan en de Thorbeckelaan/Mgr. 
Nolenslaan. De voormalige telefooncentrale aan de 
Thorbeckelaan/Mgr. Nolenslaan is gesloopt. Op 
termijn wordt hier een appartementencomplex 
gebouwd. Het voormalige ING-kantoor wordt gesloopt 
en vervangen door een door Urban Interest te 
bouwen flatgebouw. Ook voor het voormalige 
patershuis aan de Treublaan zijn nieuwbouwplannen. 
Om deze bouwlocaties goed te volgen is een 
werkgroep samengesteld door het Wijkberaad. 

  
Het voormalige HCO-gebouw 
- Middin, een zorg verlenende instantie in Kijkduin 
voor cliënten met beperkingen, wil de oude 
huisvesting vervangen door onderkomens die voldoen 
aan hedendaagse eisen. Dat ondersteunen wij van 
harte. Alleen de plaatsing van de gebouwen en de 
verschillen in hoogte stuiten op bezwaren bij enkele 
groepen omwonenden. Het wijkberaad staat hierin de 
omwonenden bij. 
- In het werkgebied van BWK liggen veel 
groengebieden, die bescherming en onderhoud 
verdienen, zoals de Westduinen, Solleveld, Meer en 
Bos en Wapendal. BWK houdt daarbij de vinger aan 
de pols. 

 
De reconstructie van de Sportlaan heeft ook geleid tot 
een kwaliteitsverbetering van de Haagse Beek en de 
aangrenzende groenzone in de bosjes van Pex. De 
oeverbeplanting is klaar en in de winter van 
2002/2003 worden honderden bomen en struiken 
aangeplant. 
- Naar aanleiding van opmerkingen bij een 
vergadering van Ogen en Oren is een onderzoek 
gedaan naar het aantal verkeersongelukken op de 
kruispunten van de Machiel Vrijenhoeklaan tussen de 
Kijkduinsestraat en de De Savornin Lohmanlaan. In de 
periode vlak na de reconstructie van deze weg waren 
er relatief veel ongelukken. Echter in 2022 werden er 
geen ongevallen geregistreerd.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 



-In het nieuwe Coalitieakkoord geeft het stadsbestuur 

aan, dat in alle wijken betaald parkeren wordt 

ingevoerd. Dit met uitzondering van de wijken 

Vroondaal, Wateringse Veld en het stadsdeel 

Leidschenveen/ Ypenburg, tenzij in die gebieden de 

parkeerdruk aanleiding geeft om ook daar betaald 

parkeren in te voeren. 

Het bestuur van Wijkvereniging en Wijkberaad 

Bohemen, Waldeck en Kijkduin ervaart in zijn 

werkgebied in het algemeen een parkeerdruk die 

onder de door de Gemeente gehanteerde norm van 

90% valt. In het tot nu toe gehanteerde beleid is bij 

invoering van betaald parkeren altijd uitgegaan van het 

principe dat er een probleem mee wordt opgelost. 

Welk probleem dat dan wel is, is ons onbekend. 

-Op 14 juli heeft de Gemeente het concept 

voorontwerp van Kijkduin Bad-Deltaplein en omgeving 

voor inspraak vrijgegeven. Het Wijkberaad heeft 

daarover een door Eric van Baarsel samengestelde 

zienswijze bij de Gemeente ingediend. 

 
 

- Transitievisie Warmte. Den Haag stapt de komende 

jaren over op schone energiebronnen voor de levering 

van warmte. Dit is warmte die gebruikt wordt voor de 

verwarming van huizen en gebouwen, voor koken en 

voor douchen.  

 

De transitievisie warmte beschrijft per wijk wat de 

meest voor de hand liggende technieken zijn om op 

een duurzame manier aan de warmtevraag in de stad 

te voldoen. De gemeente heeft de concept-

transitievisie warmte op 23 februari 2022 

gepubliceerd. Voor Bohemen en Meer en Bos, 

Componistenbuurt en Oud-Waldeck betekent dit een 

warmtenet na 2030, voor Kijkduin zijn het 

warmtepompen, al is bijvoorbeeld de nieuwbouw in 

Kijkduin-Bad al voorzien van aardwarmte (warmte-

koude-opslag).  

 

-De Gemeente is begin 2022 begonnen met de 

ontwikkeling van wijkagenda’s. Bewoners worden 

hierbij gevraagd om ideeën over hun leefomgeving in 

te brengen. De wijk Waldeck was een van de pilots 

voor dit participatietraject. Namens het Wijkberaad 

nam Henk Maasland deel aan bijeenkomsten. 

 

Via de website (www.walboduin.nl) en de 4 maal per 

jaar verschijnede Wijkinfo (oplage 10.250) wordt het 

werk van het Wijkberaad onder de aandacht gebracht. 

Samen met onze webmaster Jeroen van Hulzen 

oriënteren wij ons op de mogelijkheden van social 

media, te aanvulling van de website. 

 
 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

 

http://www.walboduin.nl/

